
En opkørsel eller sænkede kantsten ved busstoppestedet ved Jerne Station ville være til stor hjælp for kørestolsbrugere, mener handicaprådets formand Inga Bredgaard.

Kantsten er i vejen for adgang til 
station til 65 millioner
Adgangsforholdene til Jerne Station møder 
kritik fra både Handicaprådet og Ældrerådet 
i Esbjerg kommune. Dårligt gående og 
kørestolsbrugere er ladt i stikken, men 
løsningen ligger lige for, mener formand for 
Esbjerg Handicapråd.

Martin Skov Poulsen
maspo@jfmedier.dk

FAKTA
65 MILLIONER 
KRONER
Den nye Jerne Station har 

kostet i alt 65,5 millioner kro-
ner. Banedanmark har betalt 
58 millioner kroner.

●

Med den nye station i Jer-
ne er grundlaget for den 
nærbane, der i fremtiden 
skal sikre fast halvtimesdrift 
mellem Ribe og Esbjerg.

●

ESBJERG: 65 millioner kroner
har den nyeste jernbanesta-
tion i Danmark koster. Men
den spritnye Jerne Station i
Esbjerg kan kun med besvær
bruges af handicappede og
ældre.

En række høje kantsten
omkring stationens forplads
er en forhindring for køre-
stolsbrugere, dårligt gående,
ældre og handicappede.

Da transportminister Ben-
ny Engelbrecht (S) i sidste uge
besøgte den otte måneder
gamle Jerne Station, havde

han rosende ord til Esbjerg
Kommune om gode forhold
for cyklister.

Men Esbjerg Handicapråd
har modtaget flere henven-
delser om de besværlige ad-
gangsforhold, og rådets for-
mand, Inga Bredgaard, har
set nærmere på forholdene.

Hun er ikke imponeret.
- Jeg blev nødt til at køre

nede på vejen for at komme
hen til et sted, hvor min el-
kørestol kunne komme op
over en lav fortovskant, for-
tæller hun.

Stor og farlig omvej
Inga Bredgaard blev nødt til
at køre cirka 400 meter fra p-

siger Inga Bredgaard.
Og spørgsmålet er jo så, om

toget er kørt!
Inga bruger sjældent selv

offentlig transport, men det
er der mange andre køre-
stolsbrugere, der gør.

-Man kan sagtens være
pendler, selvom man bruger
kørestol, siger hun.

Det er Esbjerg Kommune,
der skal sørge for, at der er
uhindret adgang til statio-
nen. Alle offentlige byggerier
skal i dag være handicapven-
lige.

- Kommunen kunne løse
problemet så let som ingen-
ting. Hvis de har en klat asfalt
til overs, kan de nemt lave en
opkørsel som en midlertidig
løsning.

Syltet høringssvar
Også Ældrerådet i Esbjerg
Kommune undrer sig over de
svære adgangsforhold ved
Jerne Station.

- Vi sendte allerede i de-
cember et høringssvar til
kommunen, hvor vi ønskede

I den kommunale forvalt-
ning er chef for Vej & Park i
Esbjerg Kommune, Lars Bach,
imødekommende.

-Jeg kender kun lidt til sta-
tionen, men den skal selvføl-
gelig være tilgængelig for alle,
siger Lars Bach, der lover, at
der vil blive set på sagen.

niveaufrie overgange til hæ-
vede flader, men vores ønsker
er desværre ikke blevet imø-
dekommet. Det vil ellers kos-
te så lidt og betyde så meget
for ældre og andre dårligt gå-
ende, siger Erling Haugaaard
Winterskov fra Ældrerådet i
Esbjerg Kommune.

pladsen på Præstebakken og
ned på den trafikerede Skole-
bakken, før hun kunne kom-
me op på fortovet på hjørnet
ved Mellemvangs Allé. Herfra
gik turen så cirka 150 meter
tilbage ned mod stationen.

- Jeg er da heldig, at jeg har
en el-kørestol. Dem, der skal
fra p-pladsen til stationen
med en manuel kørestol eller
en rollator, må være fuld-
stændig udmattede, når de
endelig når frem til perronen,

Følg os på
www.fjordgardiner.dk

GARDINBUSSEN ER
PÅ VEJ TIL DIG…..
RING OG AFTAL TID.

KENT VIBEKE

esbjerg.
EsbjErg . ribE . bramming . Fanø Lørdag den 14. august 2021


